

朝陽科技大學 092學年度第1學期教學大綱
Insurance Information System 保險資訊系統

當期課號	4155	Course Number	4155
授課教師	田靜婷	Instructor	TIEN,CHING TING
中文課名	保險資訊系統	Course Name	Insurance Information System
開課單位	保險金融管理系(二日)三A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	3	Credits	3
課程目標	1. 使學生了解保險資訊系統及保險相關資訊系統的運作原理 2. 能使用電腦來處理保險相關實務及取得保險相關訊息 3. 具備保險從業人員應有的電腦素養及使用電腦的正確態度 4. 能了解未來保險資訊系統可能的發展	Objectives	1. Enabling students to understand insurance information system and its operation principles. 2. Able to handle insurance practice and obtain insurance information with computers. 3. Having computer knowledge of personnel in insurance industry and accurate attitudes on using computers. 4. Able to understand potential future development of insurance information system.
教材	電腦教室講演與實地操作	Teaching Materials	Lecture and computer applications
成績評量方式	30%期中考試 30%期末考試 40%平時成績	Grading	Mid Exam 30%, Fin Exam 30% and Exercises 40%
教師網頁	-		
教學內容	以excel之統計功能為主要教授內容，配合資料蒐集方法與市場調查技術，使學生具備解決保險實務問題之興趣與能力，並增益其資料蒐集與分析之技能	Syllabus	Understand the method of searching data and the skill of market survey. Students could apply excel to solve statistic problems.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。